
  
Zápis 

 
ze zasedání Akademického senátu 2. lékařské fakulty UK 

ze dne 15. března 2023 
 
 
Přítomni: J. Balko, O. Čakrt, L. Fila, O. Hrušák, H. Maxová, P. Piťhová, D. Smíšková, R. 
Škába, M. Trojánek, Š. Veselý, J. Zieg, J. Zuna, V. Blažek, O. Ferra, J. Hurych, Š. Chytrý, M. 
Koblížek, C. Olson, M. Slámová, M. Uvíra, V. Veselý  
 
Online: K. Angerová, T. Černá, T. Stejskal 
 
 
Hosté: prof. MUDr. M. Babjuk, CSc., Mgr. J. Šmejcká 
 

 
Program: 
 
1. Zahájení a uvítání hostů 
2. Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 
3. Kontrola zápisu ze zasedání AS 2. LF UK dne 8. 2. 2023 
4. Návrh na složení Disciplinární komise 2. LF UK 
5. Úlevy na poplatcích za studium v cizím jazyce: úpravy Přílohy č. 2 OR 25/2019 pro 
akademický rok 2023/2024 
6. Nominace člena za AS 2. LF UK do Komise pro posouzení pořízení hmotného 
i nehmotného investičního majetku na 2. LF UK 
7. Zprávy z AS UK 
8. Různé 
 
 
 
1) Zahájení a uvítání hostů 
Zasedání zahájil předseda AS 2. LF UK MUDr. Trojánek, přivítal senátory a hosty.  
 
2) Informace předsednictva AS 2. LF UK a vedení fakulty 
Skrutátory byli určeni: doc. Maxová (pedagogická komora) a V. Blažek (studentská komora). 
 
MUDr. Trojánek otevřel k diskuzi k programu zasedání, nikdo neměl připomínky. 
Program byl schválen tichým souhlasem. 
 
MUDr. Trojánek informuje, že se sešel s C. Olsonem z anglické paralelky, k řešení je výuka, 
organizační zajištění, co zlepšit, kdokoliv je zván ke spolupráci., zatím pracují ve složení 
zahraniční studenti+ MUDr. Trojánek+ připojí se zřejmě i MUDr. Kynčl. Prof. Zuna sděluje, že 
pedagogická komise se také zapojí. Prof. Hrušáka zajímá, přes které studenty je možné se 
nakontaktovat, odpovědí jsou jména Olson, Lehto- tyto lze kontaktovat, dělá se prvotní analýza, 
co zlepšit či řešit, projekty budou dlouhodobé. Dle prof. Hrušáka by bylo dobré je propojit 
s původní skupinou AIMS (Sdružení mezinárodních studentů medicíny, které hájí zájmy 
mezinárodních studentů fakulty a zasazuje se o diskusi o nich. Pravidelně pořádá akce pro 
mezinárodní studenty jako Welcome Party nebo X-MAS party). 
O. Ferra informuje, že byla zprovozněna senátní místnost v posluchárenském bloku v nejnižším 
patře (S-2) - úklid, instalován počítač, tiskárna, kancelářské potřeby. Kterýkoliv senátor si může bez 
předchozí rezervace zapůjčit na své jméno klíče u p. vrátného.  



Pan předseda předal slovo prof. Babjukovi. Pan děkan zmínil zaslané návrhy, o kterých se následně 
bude hlasovat- úlevy na poplatcích (je třeba vše mít v souladu s řádem UK), složení Disciplinární 
komise (jména jsou navržena), nový člen investiční komise, která již dříve byla ustanovována 1x 
ročně, ale vždy znovu, tedy nebyla zachována kontinuita, nyní bude zřízena stále (dříve doc. 
Kautzner, ale již není senátorem, navržen je doc. Š. Veselý). Pan děkan dále zmínil rozdělování 
prostředků UK na rok 2024, čímž se prezentovaly výše platů na jednotlivých fakultách a byly 
zjištěny velké disproporce (viz prezentovaný graf). Naše fakulta si vede v tomto srovnání více než 
dobře, vedení přistupuje k ohodnocení vstřícně. Pan děkan bude mít schůzku s rektorkou UK, kde 
budou vysvětleny jednotlivé položky rozpočtu, fakulta si musí udělat analýzu. Pan děkan zmínil i 
index KEN, který se má zastropovat, což ale pro fakultu není výhodné. Na jednotlivé školy jde méně 
peněz  
(mnoho VŠ ale rozdílné kvality). Fakulta se snaží o racionální rozpočet, max využívání financí, 
efektivitu pracovišť. Jednotliví přednostové by měli obdržet rozpočet pracoviště do konce tohoto 
týdne, 20. 3. bude porada přednostů. Odměny se v červnu zřejmě nebudou rozdělovat, není třeba 
riskovat problémy s rozpočtem fakulty, patrně budou na konci roku 2023.  Prof. Hrušáka 
zajímalo, zda tedy mají jednotlivá pracoviště dostatek finančních prostředků na pokrytí platů a 
dohod? Pan děkan ujišťuje, že ano, ale zároveň je nutné, aby pracoviště hledala vlastní úspory. 
Prof. Zuna se zajímal o cenu výukové hodiny, kterou pan děkan neumí v tuto chvíli říci, ale cena 
vychází z dotace na Mgr. a Bc. programy. Co máme na výuku, tak jde z velké části do 
výukových hodin. Více by mohl referovat prof. Marusič. 
Pan děkan rád sdělil, že prof. Škába dostal od ČLK ocenění titul Rytíře českého lékařského 
stavu. 
V. Blažek se zajímá, kolik studentů se přihlásilo na obor Radiologický laborant, dle sdělení paní 
tajemnice jsou to desítky, ale další přihlášky ještě mohou dorazit, termín pro přijímání přihlášek 
byl posunut. 
O. Ferra by rád poděkoval za seminář Starter Kit praktických informací pro budoucí absolventy, 
pro studenty 5. a 6. ročníků to bylo skvělé, bylo by dobré akci opakovat. Pan děkan se 
zopakováním semináře počítá. 
Prof. Babjuk ještě informuje o akci Peli Cannes 13. 4., což je filmový festival fakulty v Motole, 
nabídka je rozmanitá (filmy s FAMU, starší i novější dobře recenzované filmy). 
 
3) Kontrola zápisu ze zasedání AS 2. LF UK dne 8. 2. 2023 
MUDr. Trojánek vyzval senátory k přednesení doplňků do zápisu, nikdo neměl připomínky.  
Zápis zasedání AS 2. LF UK ze dne 8. 2. 2023 byl schválen tichým souhlasem. 
 
4) Návrh na složení Disciplinární komise 2. LF UK 
MUDr. Trojánek vyzval k tajnému hlasování dle jmenovitého návrhu pana děkana. 
Hlasování:   
Doc. MUDr. Petr Hájek, Ph.D.                                            pro 13  proti  0  zdržel se  2         
prof. MUDr. Michal Hrdlička, CSc.                                    pro 13  proti  0  zdržel se  2 
prof. MUDr. Richard Škába, CSc.                                       pro 14  proti  0  zdržel se  1 
doc. PhDr. Ondřej Čakrt, Ph.D. (náhradník)                       pro 14  proti  1  zdržel se  0 
doc. MUDr. Hana Maxová, Ph.D. (náhradník)                   pro 14  proti  0  zdržel se  1 
Tereza Černá                                                                        pro 13  proti  0  zdržel se  2 
MUDr. Jakub Hurych                                                          pro 14  proti  0  zdržel se  1 
Martin Khoder                                                                     pro 14  proti  0  zdržel se  1 
Ondřej Ferra (náhradník)                                                     pro 13  proti  0  zdržel se  2 
Mgr. Martin Jirásek (náhradník)                                          pro 13  proti  1  zdržel se  1 
 
Složení Disciplinární komise bylo AS 2. LF UK schváleno. 



 
5) Úlevy na poplatcích za studium v cizím jazyce: úpravy Přílohy č. 2 OR 25/2019 pro 
akademický rok 2023/2024 
MUDr. Trojánek sdělil, že se jedná o návrh zpracovaný prof. Kachlíkem, otevřel diskuzi 
k danému bodu. V. Blažka zajímalo, kolik studentů tyto úlevy využije – paní tajemnice sdělila, 
že statistiku nemá, ale jsou to jednotky studentů. Prof. Hrušáka zajímalo, zda je možné při 
přiznání úlevy celkově částku zaslanou studentem snížit. Paní tajemnice se vyjádřila, že to 
možné není, je třeba zaslat částku celou a následně po přiznání úlevy bude tato úleva zaslána 
zpět. 
 
Hlasování:  pro  14  proti  0  zdržel se  0 
Úlevy na poplatcích za studium v cizím jazyce: úpravy Přílohy č. 2 OR 25/2019 pro 
akademický rok 2023/2024 byly AS 2. LF UK schváleny 
 
6) Nominace člena za AS 2. LF UK do Komise pro posouzení pořízení hmotného 
i nehmotného investičního majetku na 2. LF UK 
MUDr. Trojánek vyzval k rozpravě a hlasování o novém členu Komise pro posouzení pořízení 
hmotného i nehmotného investičního majetku na 2. LF UK doc. MUDr. Štěpánu Veselém, Ph.D.  
 
Hlasování: pro  14  proti  0  zdržel se  0 
Doc. MUDr. Štěpán Veselý, Ph.D. byl schválen AS 2. LF UK členem Komise pro posouzení 
pořízení hmotného i nehmotného investičního majetku na 2. LF UK. 
 
7. Zprávy z AS UK 
MUDr. Trojánek nejprve požádal o zprávu z jednotlivých komisí. 
Pedagogická komise – O. Ferra sdělil, že se komise sešla, řešila výsledky studentské ankety. Je 
zpracováván dokument jako návrh usnesení, bude předložen zřejmě na dalším zasedání senátu. 
Poskytuje i určitý návod k využití poznatků z ankety, byli osloveni i někteří pedagogové, aby 
zpracovali využití dílčích poznatků.  
Ekonomická komise- prof. Hrušák sdělil, že se komise sešla, byly sepsány otázky na pana 
děkana, na které odpovídal, snad je tato diskuze ku prospěchu  
Prof. Hrušák žádá AS 2. LF UK o schválení nesenátního člena ekonomické komise RNDr. Karla 
Fišera, Ph.D. 
MUDr. Trojánek návrh přednesl. 
RNDr. Karl Fišer, Ph.D. byl schválen AS 2. LF UK nesenátním členem Ekonomické komise 
AS 2. LF UK tichým souhlasem. 
Legislativní komise – prof. Zuna sdělil, že se komise nesešla 
Sociální komise -  MUDr. Trojánek sdělil, že se komise nesešla 
Komise pro komunikaci – O. Ferra sdělil, že celá komise se nesešla, zasedání se plánuje po 
tomto zasedání senátu. O. Ferra se sešel s MUDr. Kynčlem, který mu předával témata a 
zkušenosti, MUDr. Kynčl bude v komisi i nadále aktivní. 
MUDr. Trojánek doplňuje, že s doc. Čakrtem vyjednává další prostředky a zázemí pro 
absolventský spolek Klub Alumni, který sdružuje absolventky a absolventy všech studijních 
programů 2. lékařské fakulty UK (Fakulty dětského lékařství), aby i po promoci zůstali v kontaktu se 
svou alma mater. 
 
Prof. Škába sdělil, že AS UK v mezidobí nezasedal. 
 
8. Různé 
Další termíny zasedání AS 2. LF UK: 12. 4., 17. 5., 14. 6. 2023. 

VŘ  dětská chirurgie, AP, 0,200, prof. Rygl – zúčastní se za AS 2. LF UK prof. Škába 

       ošetřovatelství, AP-L, 0,500, dr. Jirkovský- zúčastní se za AS 2. LF UK MUDr. Trojánek 



Doc. Maxová poděkovala za zprovoznění bufetu na Plzeňské, všem se velmi ulevilo, jídlo je 
v pořádku, obsluha milá. Paní tajemnice konstatuje, že plný provoz by se měl spustit během 
semestru, některé vybavení bylo modifikováno, musí se ještě dovybavit. Smlouva na nábytek je 
u podpisu, bude dodáván postupně, aby se mohlo průběžně vše zařizovat. Provozovatel je 
schopen dodat i 200jídel/den, má podklady, kolik studentů je který všední den ve výuce na 
Plzeňské, je schopný počet porcí upravovat dle potřeby. Je v jednání, aby se i na tato jídla 
vztahovala sleva z Menzy, toto by mělo být vyřešeno do začátku dalšího semestru. Pan děkan 
dodal, že bude zprovozněno i venkovní sezení. Prof. Zunu zajímalo, zda je tedy možné, aby 
fungoval fakultní klub Dr. Voják. Paní tajemnice ujistila, že lze mít akce již nyní, je třeba se jen 
s provozovatelem domluvit, je možné si u něj objednat i catering. 
Prof. Hrušáka zajímala příprava plesu, M. Uvíra ujistil, že se ladí poslední detaily, o ples je 
veliký zájem, lístky byly během krátké doby vyprodány.  
M. Uvíra žádá o kontakty na provozovatele bufetu na Plzeňské, paní tajemnice je zašle emailem. 
O. Ferra se zajímá o úpravy, ke kterým došlo v zařízení bufetu na Plzeňské, paní tajemnice 
sděluje, že byla přehodnocena pizza pec (nebude), dle požadavku nájemce se přidaly chladicí 
prostory, konvektomat a myčka. 
MUDr. Trojánek s doc. Ziegem zve do skupiny zájemců o kulturu,chtějí absolvovat zajímavé 
návštěvy a prohlídky se zahraničními studenty, nyní např. do Židovského muzea 26.3. 
odpoledne, všichni jsou zváni, navazovat budou další akce. 
 
 
 
 
Zapsala: Mgr. Markéta Gáboríková 


